

慈濟大學護理學系碩士班課程規劃(113 級)

Program Curriculum of Department of Nursing, Tzu Chi University (Class of 113-Master's Program)

一、碩士班修業年限為二至四年。

The duration of study for the Master's Program is between two and four years.

二、應修學分及其他畢業條件：

Credits and Graduation Requirements：

組別 Group	必修學分 Required Credits	選修學分 Elective Credits	最低畢業學分 Minimum Graduation Credits	其他畢業條件 Other Graduation Requirements
進階護理組 (CNS)	33	4	37	1.在學期間至學位論文口試申請前須完成志工服務 16 小時。 2.在學期間參與本系師生論文發表會，且至少口頭報告一次。 3.在學期間參與至少一次國內或國外專業相關國際研習會。
臨床專科護理師組 (NP)	35	2	37	4.完成論文。 1. Complete 16 hours of volunteer service before applying for the thesis oral defense. 2.Participate in the departmental thesis presentation and deliver at least one oral report. 3. Attend at least one professional international symposium (domestic or overseas) during the study period. 4. Complete the master's thesis.

*臨床專科護理師組學生若欲報考專科護理師執照，可修讀「成人專科護理學實習(III)」5 學分課程。

*Students in the Nurse Practitioner (NP) track who wish to apply for the Nurse Practitioner licensure may take the course “Adult Nurse Practitioner Practicum (III)” (5 credits).

*依據本校網路教學課程實施辦法，修習網路教學學分總數不得超過畢業總學分數之二分之一。

*According to the University's Regulations for Online Courses, the total number of credits earned through online learning must not exceed one-half of the total credits required for graduation.

三、必修科目 Required Courses：

必/選修 Required/ Elective Courses	科目名稱 Course Name	學分數 Credits	第一學年(113) Year 1		第二學年(114) Year 2	
			上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester	上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester
共同 必修 科目 Master's Program Core Curriculum	護理理論 Nursing Theory	2	2			
	進階健康評估與實驗 Advanced Health Assessment and Practicum	3	3			
	進階病理生理學 Advanced pathophysiology	3	3			
	進階應用統計學 Advanced Applied Statistics	3	3			
	臨床藥理與治療學 Clinical Pharmacology and Pharmacotherapy	3		3		

		護理研究與實證應用 Nursing Research and Evidence-Based Practice	3		3		
		學術研究倫理 Research Ethics Education Online Program	0		0		
合計 Total			<u>17</u>	<u>11</u>	<u>6</u>		
必/選修 Required/Elective Courses	科目名稱 Course Name	學分數 Credits	第一學年(113) Year 1		第二學年(114) Year 2		
			上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester	上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester	
分組必修 Group-specific Required Courses	進階護理組 (CNS)	衛生政策與進階護理師角色 Health Policy and the Role of Advanced Practice Nurse	2		2		
		專題討論(一) Seminar (I)	1		1		
		專題討論(二) Seminar (II)	1				1
		領導與管理 management	2				2
		進階臨床護理學(一) Advanced Clinical Nursing (I)	2		2		
		進階臨床護理學實習(一) Advanced Clinical Nursing Practicum (I)	3		3		
		進階臨床護理學(二) Advanced Clinical Nursing (II)	2		2		
		進階臨床護理學實習(二) Advanced Clinical Nursing Practicum (II)	3		3		
		合計 Total	<u>16</u>	<u>7</u>	<u>6</u>	<u>3</u>	
	臨床專科護理師組 (NP)	衛生政策與進階護理師角色 Health Policy and the Role of Advanced Practice Nurse	2		2		
		專題討論(一) Seminar (I)	1		1		
		專題討論(二) Seminar (II)	1				1
		領導與管理 Leadership and management	2				2
		成人專科護理(一) Adult Nurse Practitioner Practice (I)	3		3		
		成人專科護理實習(一) Acute care nurse practitioner practicum (I)	3		3		

	成人專科護理(二) Adult nurse practitioner practice (II)	3			3	
	成人專科護理實習(二) Acute care nurse practitioner practicum (II)	3			3	
	合計 Total	18		8	7	3

註：依教育部來函要求(臺教高(五)字第 1040152443 號)，本校已訂定「慈濟大學學術研究倫理教育課程實施辦法」，「學術研究倫理」課程自 105 學年起列為全校研究所必修之零學分課程，學生透過教育部線上課程進行自主學習，通過測驗並取得該科目之通過證明。

Note: According to the Ministry of Education directive (Tai Jiao Gao (5) No. 1040152443), Tzu Chi University has established the “Academic Research Ethics Curriculum Implementation Guidelines.” Since the 105th academic year, “Research Ethics” has been a compulsory zero-credit course for all graduate students. Students complete self-learning through the Ministry of Education’s online course, pass the test, and obtain a certificate of completion.

四、選修科目 Elective Courses：

科 目 名 稱 Course Name	學分數 Credits	第一學年(113) Year 1		第二學年(114) Year 2	
		上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester	上學期 1st Semester	下學期 2nd Semester
健康識能專題研究 Research on Health Literacy	2	2			
實證護理 Evidence-based nursing	2		2		
進階傷口處置與護理 Advanced Wound Management and Care	2		2		
慢性病介入行動研究與成效評量 Action research in Chronic care intervention and program evaluation	2		2		
跨文化照護與研究 Cross-Cultural Care and Research	2		2		
特定文化族群健康照護暨實習 Health Care for Specific Cultural Groups and Practicum	2			2	
系統性文獻回顧及統合分析 Systematic review and meta-analysis	2			2	
質性研究 Qualitative Analysis	2			2	
護理國際視野(全英語授課) International Perspective of Nursing	2			2	
成人專科護理實習 III Acute care nurse practitioner practicum (III)	5				5
臨床決策與處置 Clinical decision and management	2				2

五、依本系學生抵免學分辦法規定：

According to the Department's Regulations for Credit Waivers:

以同等學歷考取護理學研究所碩士班之研究生

This curriculum applies to graduate students admitted to the Master's Program in Nursing, including those with equivalent academic qualifications.

- (一)以護理專科學歷及大學非護理學系畢業資格報考之研究生需補修大學部課程且不得提出抵免；如入學時已取得護理學士學位，則無需補修學分。

Graduate students admitted with a diploma in nursing or a bachelor's degree in a non-nursing field must complete designated undergraduate nursing courses and are not eligible to apply for waivers. Students who already hold a Bachelor of Science in Nursing (BSN) upon admission are exempt from supplementary credits.

- (二)補修課程如下：The required supplementary courses are as follows：

課程名稱 Course Name	學分數 Credits
生物統計 Biostatistics	2
生理學 Physiology	3
護理研究概論 Introduction to Nursing Research	2

- (三)若就讀專科期間未修習過護理行政概論需補修此課程或檢具相關資料申請抵免。

Students who have not taken Introduction to Nursing Administration during their diploma studies must complete this course or submit relevant documentation for credit waiver.

- (四)進階護理組、臨床專科護理師組研究生需先修畢大學部生物統計、護理研究概論並取得學分，始得修習碩士班相關科目。

Graduate students in the CNS or NP tracks must complete undergraduate Biostatistics and Introduction to Nursing Research and obtain credits before enrolling in related master's-level courses.

- (五)如欲抵免本校開設之護理專業推廣教育學分，需檢附入學前修畢之學分證明及課程內容。

Students seeking credit waivers for professional nursing extension courses offered by this University must provide proof of credits earned prior to admission along with course syllabi.

- (六)補修學分不得併入研究所畢業學分中。

Supplementary course credits cannot be counted toward the credits required for graduation from the Master's Program.